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В настоящей статье анализируются цифровые деньги и криптовалюта как объекты гражданских прав в кон-
тексте их цифровизации и легализации в зарубежных странах. Методологию исследования составили формаль-
но-юридический и сравнительно-правовой методы. На основе обобщения ведущего зарубежного опыта приве-
дены подходы США, Австралии, Южной Кореи, Японии, Швейцарии, Великобритании, Германии, Китая, Сингапура 
к цифровизации объектов гражданских прав, в частности подходы к легализации криптоактивов. Определено 
место криптовалюты в системе объектов гражданских прав указанных стран. Делается вывод о неоднозначности 
позиций рассмотренных юрисдикций по поводу места криптовалюты в системе объектов гражданских прав. 
Сформулированы предложения по поводу возможной дальнейшей легализации криптоактивов.
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This article analyzes cryptocurrency and digital money as objects of civil rights, that subject to digitalization in 
foreign countries. On the basis of generalization of the leading foreign experience, approaches of foreign countries 
to the digitization of civil rights objects were given in this article, in particular, approaches to the legalization of 
cryptoactive assets. The place of cryptocurrency was determined in the system of objects of civil rights in advanced 
countries. The article gives valuable information about ambiguity of opinion of the considered jurisdictions regard-
ing the place of cryptocurrency in the system of objects of civil rights. In most jurisdictions, regulators will continue 
to monitor the development of the cryptocurrency industry and will warn about the risks associated with the use of 
digital currencies. Proposals are formulated for further legalization of cryptoactive assets. The findings of the research 
may be useful for the experience of Russia as well as improving the policy of regulators in this area.
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